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Zusammenfassung

        
Degenerative Veränderungen des patellofemoralen Gleitlagers rufen häufig Schmerzen hervor und gehen mit einer Erhöhung des intrapatellaren Druckes einher. Der intraspongiöse Patelladruck wird nach seitlicher Bohrung über eine Hohlkanüle bestimmt. Der Druck ist bei Patienten mit einer Chondromalazie oder einer Retropatellararthrose gegenüber Gesunden erhöht. Zunehmende Kniegelenkbeugung führt bei intakter, chondromalazisch oder arthrotisch veränderter Patella zu einem Druckanstieg.


      
        
Abstract

        
Degenerative alterations of the patello-femoral joint are often painful and cause an increase of intramedullar pressure. The intraspongious pressure of the patella is measured with a cannula after lateral drilling. Patients with chondromalacia or osteoarthrosis have an increased intramedullary pressure compared with normal patients. The degree of flexion of the knee-joint correlates with the intramedullary pressure. More flexion causes an increase of pressure as well in normal patella as in chondromalacia or in osteoarthrosis.
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